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V soboto, 30. 9. 2017, sem bil izvoljen za podpred-
sednika mednarodne čebelarske organizacije Api-
mondia. Glasovanje je potekalo na generalni skup-
ščini organizacije, ki je bila organizirana v okviru 
45. kongresa Apimondie v Istanbulu v Turčiji. Pro-
tikandidata sta bila predsednik ruske nacionalne 
čebelarske zveze g. Arnold Butov in predsednik ar-
gentinskega združenja čebelarjev in dosedanji pod-
predsednik g. Lucas Daniel Martínez. Izvoljen sem 
bil v drugem krogu, potem ko sva z g. Lucasom v pr-
vem krogu oba prejela po 48 glasov.

Menim, da so bili za izvolitev ključni številni ra-
zlogi, med katerimi je pomembno tudi dejstvo, da z 
Apimondio sodelujem že od leta 2002. Takrat me je 
pokojni dr. Janez Poklukar umestil na mesto glavne-
ga tajnika kongresa Apimondie 2003, ki je bil organi-
ziran v Ljubljani v Cankarjevem domu. Spomnim se 
njegovih tedanjih besed: »Na tem mestu imaš odlično 
priložnost, da se izkažeš in pridobiš prepoznavnost, ki jo 
boš lahko v prihodnosti izkoristil.« Mislim, da so bili te-
melji za izvolitev postavljeni že takrat. Od leta 2003 
naprej sem z izjemo Avstralije obiskal vse kongre-
se Apimondie (Irska, Francija, Argentina, Ukrajina, 
Južna Koreja) in z mnogimi raziskovalci, strokov-
njaki s področja čebelarstva, nadgrajeval prijateljske 
odnose ob različnih strokovnih pogovorih, zlasti s 
področja genetike in ohranjanja različnih čebeljih 
podvrst. Takrat o vodilnih funkcijah v organizaciji 
nisem razmišljal, sem pa z vodstvom organizacije 
vseskozi dobro sodeloval.

Leta 2014, ko sem nastopil službo na ČZS, je pred-
sednik Boštjan Noč že ob podpisu pogodbe dejal, da 
me dolgoročno vidi na vodilnih položajih svetovne 
čebelarske organizacije. Že takrat je menil, da bi 
moral ob prvi priložnosti kandidirati na mesto pod-
predsednika Apimondie, kar je UO ČZS v decembru 
2015 tudi potrdil. Na Apimondio je bila kandidatura 
vložena letos in takrat se je začela tudi promocija.

Apimondia je mednarodna čebelarska organizaci-
ja s sedežem v Rimu in deluje že od leta 1893. Zdru-
žuje 83 polnopravnih čebelarskih zvez in 35 pridru-
ženih s celega sveta. Prvi kongres je bil pod njenim 
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okriljem organiziran leta 1897 v Belgiji. Poleg kon-
gresov Apimondie organizira še simpozije, delav-
nice, pred časom je izdajala tudi revijo APIACTA. 
Pod njenim okriljem se združujejo skupine stro-
kovnjakov za posamezna področja (delovne skupi-
ne) in usklajujejo oz. iščejo rešitve za posamezne 
izzive s področja čebelarstva na širših področjih. 
Organizacija ima predsednika, podpredsednika, 
tajnika, sedem predsednikov znanstvenih komisij 
(zdravje čebel, ekonomika, opraševanje, biologija 
čebel, čebelarjenje v državah v razvoju, tehnologija 
in kakovost ter apiterapija) in pet predsednikov re-
gionalnih odborov (Afrika, Amerika, Azija, Evropa, 
Oceanija). Vsi skupaj sestavljajo izvršni odbor, ki 
se sestaja najmanj enkrat letno.

Naloge predsednika, podpredsednika in tajnika 
so podrobno opredeljene v statutu organizacije, 
njihova glavna naloga pa sta vodenje in organizaci-
ja delovanja Apimondie v skladu s pravili organiza-
cije in sprejetimi načrti. Vsi mandati v organizaciji 
so štiriletni in se volijo na generalnih skupščinah, 
ki potekajo vsaki dve leti.

Sam se bom na mestu podpredsednika zavze-
mal za večjo prepoznavnost organizacije, poveča-
nje zavedanja javnosti o pomenu čebel, za izbolj-
šanje pogojev za preživetje čebel in za večji prenos 
znanja med znanstveniki in čebelarji.

Funkcija slovenskim čebelarjem prinaša doda-
tno prepoznavnost v svetovnem merilu, omogoča 
nam, da bodo naše ideje, predlogi v mednarodni 
čebelarski javnosti hitreje in bolje prepoznani, ure-
sničeni ter da bodo naše težave, ki se pojavljajo na 
širšem območju, hitreje prepoznane in razrešene. 
Trudil se bom upravičiti zaupanje delegatov in de-
lati v korist čebelam, čebelarjem in vsem ljudem.

Peter Kozmus, podpredsednik Apimondie


